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Det här har vi gjort för ett bättre Danderyd!

Sveriges bästa skola
En bra skola kräver både god undervisning och ända måls
enliga lokaler. Enebyskolan byggs till och totalrenoveras. 
En ny idrottshall byggs och den gamla rivs. Näst på tur för 
upprustning står Stocksundsskolan. Stor vikt läggs på att få 
om och tillbyggnader att smälta in i kulturmiljön. 

Den demografiska utmaningen påverkar 
våra skolor
Kommunens skolor har brottats med ekonomin länge då 
barnen i grundskolorna blir allt färre. Vi vänder på varje sten 
och lyssnar på förslag som hanterar obalansen och ser 
fram emot flera alternativ att ta ställning till. I år har vi höjt 
skolpengen med över 11 procent men mer behöver göras  
för att få en ekonomi i balans i våra skolor.

Fler ska få möjlighet bo i eget hus
Vi vill att det byggs fler radhus och småhus i Danderyd. Just 
nu görs en kartläggning av platser som kan vara lämpliga 

Moderaterna  
i Danderyd

Grön kommun – Blå politik. Det är ledorden för vårt arbete för ett bättre Danderyd. Här kan du 
läsa om hur vi varje dag strävar efter att göra livet bättre för oss som bor här. 

Grön kommun – blå politik

Valår! 

Val till 
Europa

parlamentet den 

9 juni 2024

för detta. Vi har dessutom tagit omtag kring projektet östra 
Eneby torg. Ärendet har en lång historia, i dagens förslag har 
planområdet bantats kraftigt, antal bostäder har minskats 
och nu föreslås också radhus mot villaområdet.  

Stoppa välfärdsfusket
Missbruk av kommunala ersättningar och bidrag samt risk 
för infiltration hotar både välfärdssystemen och demokratin. 
Vi kraftsamlar och utvecklar metoder för att minimera 
riskerna att Danderyd drabbas.

Mindre byråkrati – mer pengar till annat
Ett ständigt arbete pågår för att nyttja digitaliseringens 
och AI:s möjligheter för att förbättra vardagen för dig 
som Danderydsbo. Nu tar vi nästa steg och fokuserar på 
upphandling. Ambitionen är att ha en inköpsorganisation 
jämförbar med de bästa inom näringslivet.

Utveckling av Danderyds sjukhus
Danderyds sjukhus sysselsätter över 5000 medarbetare 
och är därmed ett av Sveriges största akutsjukhus. Nu 
behöver sjukhuset utvecklas vidare. En identifierad utmaning 
är att Danderyds sjukhus redan idag är en av Stockholms 
mest trafikerade knutpunkter och vi arbetar för att 
framkomligheten behöver förbättras.

Det här är bara ett kort axplock av allt arbete som pågår  
och alla beslut som fattats sedan vi gavs förtroendet att 
 fortsatt leda, utveckla och förvalta Danderyd.

Hanna Bocander 
Kommunstyrelsens ordförande

http://danderydsmoderaterna.se
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Rödgröna har tagit över 
styret i regionen. 
Det märks. 

När Danderyd sänker skatten med 10 öre höjer 
regionen med 30 öre. I valrörelsen lovade social
demokraterna sänkt SLtaxa och minst lika bra 
eller bättre lokaltrafik. Resultatet blev höjd taxa  
och indragna linjer. I Moderaternas budgetförslag 
ingick 800 miljoner kronor för bibehållen standard.

Socialdemokraterna lovade kortare vårdköer. De har ökat. De 
har bland annat sagt upp avtal om ätstörningsvård med ett 
företag med många nöjda patienter som alternativ till regionens 
egna. Dels utan att seriöst utvärdera hur bra alternativet var och 
framförallt utan att erbjuda något alternativ. Moderaterna vill 
upphandla vård som ersätter den som nu läggs ned.

Rödgröna har även sagt upp avtalet med psoriasisföreningen 
som därmed gått i konkurs. Där har bedrivits forskning och vård i 
50 år med 70 000 patientbesök per år. Även detta utan att erbjuda 
alternativ.

Telefonrådgivningen 1177 fungerar bättre och har kortare 
vänte tider i Stockholm än i övriga Sverige. Ändå vill rödgröna 
köpa Medhelp, som driver verksamheten, för 92 miljoner. De 
 pengarna kunde använts i vården.

Under de borgerliga åren kunde  regionen lägga sammanlagt 
7,1 miljarder i resultat utjämnings fonden. Pengar som kunnat 
 användas nu.

Fortsatta satsningar 
på kultur och fritid –
Danderyds hjärta
Det dåliga ekonomiska läget gör att  många 
kommuner skär ner på kultur och fritid.  
I  Danderyd är läget  annorlunda och det blir 
inga nedskärningar för  kultur, idrott eller fritid  
för 2024. Tvärtom fortsätter vi moderater att  
satsa på kultur och idrott med hög kvalitet. 

Vi moderniserar våra idrottsanläggningar med en prio
ritering av ökad hållbarhet i driften. För 2024 planerar 
vi nytt och modernt konstgräs på Djursholms IP och 
vid Danderyds gymnasium. Dessutom byggs en ny 
servicebyggnad på Enebybergs IP och en ny luftsluss i 
 Stockhagens ishall. 

Vi månar även om att stärka kulturen varför Kulturskolan 
får utökad budget 2024, liksom kommunens träffpunkter. 
Ungt fokus, kommunens fältverksamhet som aktivt arbetar 
med våra ungdomar, ges ytterligare resurser för att  kunna 
utföra sin verksamhet. Så förbättrar vi det alkohol och 
 drogförebyggande arbetet. 

Tryggare skolvägar och
bättre vatten i Edsviken
och sjöar

Under de senaste åren har vi inventerat skol
vägarna för att ta reda på hur de kan bli 
 tryggare. Arbete pågår med att förbättra trygg
heten på skol vägarna i området kring Kyrk
skolan, Långängs skolan och Enebybergs skolan. 
Under 2024 arbetar vi vidare med åtgärder för 
tryggare skolvägar runt återstående skolor.

En god närmilljö är en bärande del i vår miljöpolitik. Vi arbetar 
därför för bättre vattenkvalitet i våra vatten. Tillsammans 
med Sollentuna, Solna, Järfälla, Sundbyberg och Stockholm 
förbättrar vi nu vattenkvaliteten i Edsviken genom exempelvis 
aluminium fällning för att minska övergödning och i år tittar 
vi närmare på hur PFAShalterna ser ut i Edsviken. Vi har 
även påbörjat arbete med att förbättra dagvattenrening vid 
Ösbysjön som nu också reduktionsfiskas för att minska 
övergödning. Självklart fortsätter provtagning av Ösbysjön, 
Ekebysjön och Nora Träsk.

Vi kan vara trygga med vårt dricksvatten. I Danderyd 
 ligger dricks vattnet redan under de nya betydligt lägre 
 gräns värdena för PFAS som träder i kraft 1 januari 2026.

 Avslutningsvis är underhåll av kommunens fastigheter 
ett prioriterat område för 2024. Det är viktigt att kommunen 
äger de fastigheter som vi själva driver verksamhet i. Våra 
fastigheter ska hålla hög standard och ha uppdaterade 
 underhållsplaner.

Vi stärker  äldreomsorgen
och fokuserar på trygghets
boenden 

Erfarenhet visar att de flesta mår bra av att kunna 
bo kvar hemma med tillgång till stöd. Gemenskap
en i ett trygghetsboende ökar ytterligare möjlig
heten för fler att bo kvar i egen bostad. Vi har därför 
 utvecklat verksamheten på Kevinge seniorboende 
och gjort om det till ett trygghetsboende vilket fått 
positiv respons. De flesta som står i kö för senior
bostad  önskar nu plats på Kevinge. Vi har därför 
påbörjat arbetet med att skapa ytterligare ett 
 trygghetsboende i Enebyberg. 

Det första spadtaget för ett korttidsboende i kommunen har 
tagits. Detta gör att även de med lite större vårdbehov kan bo 
kvar hemma då ett korttidsboende förenklar för anhöriga att få 
tillgång till avlastning. 

Vi stärker äldreomsorgen genom att satsa 1,5 miljoner  kronor 
av riktade statsbidrag till våra hemtjänstföretag i Danderyd. 
 Denna satsning görs bl a för att ersätta hemtjänsten för arbets
sättet med fast omsorgskontakt. Extra resurser bidrar även till 
att säkra personalens kompetensutveckling, personalkontinuitet 
samt underlätta omställningen till en mer personcentrerad vård 
och omsorg.
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Boris von Uexküll 
Regionfullmäktige

ledamot

Så behåller vi Danderyd
grönt med försiktig 
utveckling

Vi vill bevara Danderyds karaktär av villa och 
träd gårdsstad och skydda våra unika miljöer. 
Det gör vi bland annat genom att försvåra 
ovarsamma  förtätningar genom ändrade detalj
planer samt en kulturmiljö inventering av hela 
fastighetsbeståndet i kommunen. 

Danderyd är en fantastisk kommun att bo i. Vi söker därför 
efter fler lägen för varsam småhusbebyggelse så att fler 
kan bo här, i form av villor och radhus. Utvecklingen av ett 
område ska göras varsamt och på ett sätt som passar in 
med det som redan byggts i närheten. Även vid utredning 
av ytterligare lägenheter i centrumlägen. Vi undersöker även 
möjligheten att bygga fler seniorlägenheter nära centrum och 
kollektivtrafik. 

Slutligen tar vi fram en ny bostadsförsörjningsplan och har 
infört en modell med tidiga medborgardialoger inför planer 
på ny bebyggelse.

Elevernas psykiska 
hälsa i fokus 
Danderyd har en skola i toppklass med en 
bra blandning av friskolor och  kommunala 
skolor – med hög kvalitet och valfrihet i både 
 kommunala skolor och friskolor. Målet är att 
Danderyd ska ha Sveriges bästa skola.

Den psykiska ohälsan har av olika skäl ökat oroväckande 
och snabbt. Elevernas psykiska hälsa är viktig ur flera 
aspekter, liksom för goda resultat i skolan. Det är därför vi 
nu vill ha en stärkt elevhälsa för våra ungdomar. Med ökade 
resurser ökar vi tillgängligheten till elevhälsan för de elever 
som behöver särskild hjälp. Vi vill se en gemensam digital 
elevhälsa för alla kommunala skolor med möjlighet för 
fristående aktörer att ansluta sig. 

Under 2024 arbetar vi för att vara säkra på att alla för
skolor och skolor har tillgång till psykologer utan att  behöva 
köpa in tjänster vid utredningar. Det innebär samtidigt en 
kvalitetssäkring genom att alla förskolor och skolor har 
likvärdig tillgång till psykologer. Dessutom utreder vi på 
vilket sätt kuratorer och skolsköterskor ska placeras så att 
alla skolor har de resurser som krävs för att hålla den höga 
kvalitet vi eftersträvar. Slutligen kommer vi inför budget 
2025 genomlysa skolpengen för att vara säkra på att 
 kostnader för elevhälsa är prioriterade. 

Grön kommun – Blå politik
Så här realiserar vi våra vallöften!

Robert Nibelius 
Tekniska nämnden

ordförande

Ulla Hurtig-Nielsen 
Utbildningsnämnden

ordförande

Claes Breitholtz 
Samhällsbyggnads-  

nämnden ordförande

CG Pfeiffer 
Kultur- och fritids- 
nämnden vice ordf.

Bigitta Sundman 
Socialnämnden
vice ordförande

Vi moderniserar våra idrottsanläggningar  
med en prio ritering av ökad hållbarhet  
i driften.

När Danderyd sänker skatten med 10 öre  
– höjer regionen med 30 öre.

Gemenskapen i ett trygghetsboende ökar 
ytterligare möjligheten för fler att bo kvar i egen 
bostad. Vi har därför utvecklat verksamheten 
på Kevinge seniorboende och gjort om det till 
ett trygghets boende vilket fått positiv respons.
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Motioner av Danderyds 
riksdagsledamot 
Johanna Hornberger

Varje år har riksdagsledamöter möjlighet att lägga motioner. 
 Danderyds egen riksdagsledamot Johanna Hornberger har lagt 
mot ioner om bl.a. lägre flyttskatter för ökad rörlighet på bostads
marknaden, reformering av det kommunala utjämningssystemet 
samt om att valet av Dalai lamas reinkarnation ska vara en tibetansk 
 angelägenhet utan inblandning från Kina. 

Bland motionerna hittar man också förslag på ökad tillväxt  
i  Stockholmsregionen, sänkta kostnader för företag, åtgärder  
mot  skarven och utökad budgetgranskning. 

Swish: Swisha 40 kr till 123 043 85 31  
eller scanna QRkoden och uppge MUF  
följt av ditt personnummer.
SMS: Sms:a till nummer 72 550 i en följd  
utan radbrytning och uppge MUF följt  
av ditt personnummer. 

Swish: Swisha 100 kr till 123 336 0070 
eller scanna QRkoden och uppge ditt 
personnummer. Bankgiro: 50400365,  uppge 
namn, personnummer och epostadress.
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Vad händer i kommunen?
Kom och träffa Hanna! 
Nu får du möjligheten att dela 
dina tankar ideér och förslag med 
kommunstyrelsens ordförande, 
Hanna Bocander.  
Vad kan vi Moderater göra för ett 
ännu bättre Danderyd?

Datum: Tisdag 26 mars
Tid: 18.00–19.30 
Datum: Onsdag 17 april
Tid: 18.00–19.30
Datum: Tisdag 14 maj
Tid: 18.00–19.30 
Plats meddelas senare.

Läs mer på  
www.danderydsmoderaterna.se

Bli medlem du också – gör din röst hörd 
för ett ännu bättre Danderyd!

Leo Smidhammar
Ordförande Moderaterna i Danderyd
leo.smidhammar@danderyd.se

Välkommen till Moderaterna!

Som medlem får du 
information och är 
 väl kommen till våra 
 aktiviteter, möten och 

träffar. 
Du      kommer till tals för ett 
bättre Danderyd, Region 
 Stockholm och Sverige.

Du gör skillnad!

Johanna Hornberger 
Riksdagsledamot Danderyd

 Î För Danderyd är särskilt förslaget om att 
flyttskatterna bör ses över ett viktigt förslag. 
Förslaget innebär att flyttskatterna bör tas bort, 
minskas eller förändras i syfte att uppnå större 
rörlighet i bostadsmarknaden. Framförallt behövs 
ett undantag från reavinstbeskattningen så att de 
som ägt sin bostad länge har råd att förändra sin 
boendesituation. Det skulle motverka de negativa 
konsekvenserna av en trög bostadsmarknad som 
påverkar vår kommun.

 Î Det kommunala utjämningssystemet bör reformeras 
genom att inte utjämna faktorer som kommun och 
region kan och bör påverka, såsom arbetslöshet. 
Inte ställa kommuner mot varandra, utan istället låta 
staten fullt ut stå för utjämningen till de kommuner 
som bör kompenseras. 

 Î Vill ni läsa mer om Johannas motioner hittar 
ni dem på riksdagen.se eller på vår hemsida 
danderydsmoderaterna.se.

http://www.danderydsmoderaterna.se
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